
Protokół ze wspólnego posiedzenia 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska,  

Komisji Finansowo – Gospodarczej oraz Komisji Oświaty i Kultury 
w dniu 27 sierpnia 2013r. 

 
 

 Posiedzenie otworzyła o godzinie 9:10 Pani Katarzyna Ratajczak, która powitała 
przybyłych członków komisji i pracowników urzędu gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Katarzyna Ratajczak 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Krzysztof Socha 
Sławomir Urbaniak 
Maria Wilczyk 
Aleksandra Wojciechowska 
oraz 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 
Barbara Błoch – Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Przygotowanie szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2013/2014 – komisja 
objazdowa. 
2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad.1 

W pierwszej części posiedzenia komisja przeprowadziła wizytację szkół na terenie 
gminy. 

 Przygotowanie Zespołu Szkół w Tulcach do nowego roku szkolnego omówił 
Dyrektor Stachowiak. Prezentując placówkę Dyrektor zwrócił uwagę na wykonanie 
następujących prac : 
Ø malowanie szkoły tj. korytarza do świetlicy i hali sportowej, świetlicy i zaplecza, oraz 

klatki schodowej i sali nr 7, 
Ø zakup 4 zestawów komputerowych z biurkami i krzesłami do pracowni internetowej, 
Ø wymianę okablowania w pracowni językowej, 
Ø zakup 20 szafek ubraniowych dla uczniów, 
Ø wykonanie bezpośredniego przejścia na place zabaw w przedszkolu. 

Ponadto  Dyrektor poinformował o : 
Ø wprowadzeniu dziennika elektronicznego w klasach IV – VI i gimnazjum jako 

jedynego obowiązującego, 
Ø przystąpieniu szkoły do programu Comenius. 

 



Radny Drzewiecki zapytał czy zestawy komputerowe zakupiono ze środków własnych 
czy też ufundowane zostały przez sponsorów? 

Dyrektor Stachowiak wyjaśnił, że pieniądze pochodziły z obu tych źródeł. 
Radna Wilczyk zapytała czy sala językowa posiada wystarczającą ilość stanowisk            

dla całej klasy? 
Dyrektor Stachowiak odpowiedział, że w przypadku zajęć językowych uczniowie 

jednej klasy dzieleni są na 2 grupy. 
Dyrektor Stachowiak poinformował także, że zgodnie z wytycznymi sanepidu                 

do pracowni komputerowej zakupione zostały rolety.  
Członkowie komisji uznali za konieczne wykonanie stopnia przy wyjściu na plac 

zabaw. Dyrektor zwrócił natomiast uwagę na dobre rozwiązanie jakim było wstawienie furtki 
łączącej place zabaw. Po obejrzeniu gmachu szkoły w Tulcach komisja udała się do Zimina. 

Prezentacji Szkoły Podstawowej w Ziminie dokonał Dyrektor Mis. Dyrektor pokazał 
radnym nowe zabezpieczenie klatki schodowej, oraz zabudowę kaloryferów. Poinformował                  
o przeniesienie sekretariatu szkoły do pomieszczenia ze światłem dziennym – wcześniej 
wymóg ten nie był spełniony. Dyrektor prezentując pracownię komputerową zwrócił uwagę 
na konieczność wymiany znajdującego się tam sprzętu, który liczy sobie ponad 10 lat. 
Oprowadzając komisję po pomieszczeniach przedszkolnych Dyrektor nadmienił,                     
że w nowym roku szkolnym jest pełne obłożenie grup przedszkolnych. Zerówka liczy               
16 dzieci i jest to maksymalna dopuszczalna liczba dzieci biorąc pod uwagę wielkość  
pomieszczenia, które mają one do dyspozycji.  

Kolejną placówką zlustrowaną przez komisję był Zespół Szkół w Kleszczewie. 
Dyrektor Socha poinformowała, że w okresie wakacyjnym:  
Ø zaadaptowano pomieszczenie kawiarenki na dodatkową salę, 
Ø dodatkową salę pozyskano także dzięki przestawieniu ścianki działowej pomiędzy 

pomieszczeniami 37 i 38 na ostatnim piętrze budynku szkoły w nowym skrzydle, 
Ø zakupiono drzwi do nowych sal, 
Ø wymieniono główną rozdzielnię prądu w gabinecie nauczycieli wychowania 

fizycznego. 
Dyrektor Socha podkreśliła, że dzięki nowym klasom szkoła będzie nadal pracowała  

w systemie jednozmianowym. 
Pan Wójt zwrócił uwagę na konieczność zabezpieczenia metalowych narożników 

schodów w sali pięciolatków. 
 Dyrektor Socha poinformowała także o prawdopodobnej konieczności wykonania 

ekspertyzy technicznej jednej ze ścian, która notorycznie pęka. 
 Po zwiedzeniu sal lekcyjnych, członkowie komisji udali się na poddasze, aby ocenić 

stan dachu placówki.  
Po zakończeniu części objazdowej członkowie komisji w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy rozpoczęli drugą część posiedzenia – sprawy bieżące wynikające z działalności 
gminy.  
 
Ad.2 

W sprawach bieżących wynikających z działalności gminy przedstawione zostały 
następujące projekty uchwał: 

Ø Projekt uchwały Nr XXXII/237/2013 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kleszczewo dla terenów we wschodniej części gminy przedstawiła 
Pani Błoch. Pani Błoch poinformowała, że przedmiotem niniejszej uchwały jest zmiana 
zakresu prac objętych opracowaniem planistycznym. Pierwotnie uchwałę podjęto w celu 

 



wprowadzenia do Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kleszczewo terenu złoża gazu ziemnego (na wniosek firmy FX ENERGY Poland           
Sp. z o. o.) oraz wyznaczenia terenów przeznaczonych do realizacji elektrowni wiatrowych 
(na wniosek firmy GEO RENEWABLES S.A.). W toku realizacji procedury planistycznej                
do Urzędu Gminy w Kleszczewie wpłynęło pismo firmy FX ENERGY Poland Sp. z o. o.             
z prośbą o wycofanie wniosku w sprawie zmiany studium, dotyczącej wprowadzenia do ww. 
dokumentu terenu złoża gazu ziemnego oraz o odstąpienie od opracowywania projektu 
zmiany studium w przedmiotowym zakresie. Mając na uwadze powyższe, procedura zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo 
będzie dotyczyła wyłącznie wprowadzenia do dokumentu terenów przeznaczonych pod 
budowę siłowni wiatrowych. Tym samym zmiana nie dotyczy obecnie wykreślonych 
obrębów Kleszczewo i Poklatki, a ze względu na zmianę dotyczącą jedynie wprowadzenia             
do studium terenów przeznaczonych dla realizacji siłowni wiatrowych traci sens zapis                
§ 1  ust. 3 zmienianej uchwały, mówiący o możliwości realizacji procedury zmiany Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego w dwóch odrębnych 
postanowieniach. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały Nr XXXII/238/2013 w sprawie nadania nazw ulicom                            
w miejscowościach Gowarzewo i Kleszczewo przedstawiła Pani Błoch. Pani Błoch 
poinformowała, że podejmowanie uchwał w sprawach nazw ulic będących drogami 
publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 13 ustawy z dnia               
8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, należy do właściwości Rady Gminy. Ulice opisane 
w § 1 i 2 uchwały są drogami wewnętrznymi, a ulica opisana w § 3 uchwały jest drogą 
publiczną. Właściciele terenów, na których zlokalizowane są drogi wewnętrzne złożyli 
wnioski o nadanie nazw ulicom.   

Radna Ratajczak wyszła z propozycją, aby nazewnictwo nowych ulic zaczerpnąć            
od nazw gatunków ptaków. 

Wśród propozycji zawartych w projekcie uchwały akceptację radnych uzyskały 
nazwy: Stawowa, Rolna i Tymiankowa. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały.  
 

Ø Projekt uchwały Nr XXXII/239/2013 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 
przetargu nieograniczonego nieruchomości położonych w Krzyżownikach przedstawiła Pani 
Błoch. Pani Błoch poinformowała, że do właściwości Rady Gminy należy podejmowanie 
uchwał w sprawach majątkowych gminy, w tym uchwał dotyczących zbycia nieruchomości 
mienia komunalnego. Zgodnie z art. 37 ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościami, 
nieruchomości mienia komunalnego zbywane są w drodze przetargu. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

Ø Projekt uchwały Nr XXXII/240/2013 w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego 
zadania publicznego w zakresie zarządzania drogami publicznymi przedstawił Pan Wójt. Pan 
Wójt poinformował, że zgodnie z art. 19 ust. 4 ustawy z dnia 21 marca 1985r. o drogach 
publicznych zarządzanie drogami publicznymi może być przekazywane między zarządcami  
w trybie porozumienia, regulującego w szczególności wzajemne rozliczenia finansowe. 
Zadanie publiczne „wykonanie projektu budowy chodnika w odcinku drogi powiatowej              
nr 2447P od skrzyżowania z drogą wojewódzką 434 w miejscowości Śródka, o długości 
380mb” związane jest z poprawą bezpieczeństwa pieszych i innych użytkowników ruchu. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

 



Ø Projekt uchwały Nr XXXII/241/2013 w sprawie zmiany budżetu na 2013r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że po stronie dochodów 
wprowadzono zmianę planu na podstawie aktualnie wykonanego budżetu. W dziale 801 
Oświata i wychowanie wprowadzono po stronie dochodów i wydatków środki na realizację 
drugiego etapu projektu „Uczcie się przez całe życie” Comenius realizowanego przez Zespół 
Szkół w Tulcach. W dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo zaplanowano 46.500zł na budowę 
odcinka kanalizacji deszczowej w Gowarzewie. W dziale 600 transport i łączność zwiększono 
o 7.000 zł środki na budowę odcinka kanalizacji deszczowej w Gowarzewie. W dziale 630 
Turystyka plan zmniejszono o 18.820zł z uwagi na brak unijnego dofinansowania do projektu 
– rozwój infrastruktury turystycznej. W dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa z uwagi               
na brak możliwości uzyskania dofinansowania na modernizację budynków przeniesiono plan 
w wysokości 60.000zł na inne zadania. W dziale 710 Działalność usługowa zmniejszono plan 
o 15.000zł na podstawie aktualnego wykonania budżetu. W dziale 851 Ochrona zdrowia 
zwiększono plan o 4.400zł na podstawie wniesionych opłat od rodziców                                
na zagospodarowanie czasu wolnego dla dzieci. W dziale 900 Gospodarka komunalna                  
i ochrona środowiska, w rozdziale 90002 Gospodarka odpadami zmniejszono o 7.000zł plan 
na usuwanie wyrobów zawierających azbest, w rozdziale 90004 Utrzymanie zieleni 
wprowadzono 19.641zł na zwrot otrzymanego dofinansowania wraz z odsetkami                        
na zagospodarowanie terenu parku w Kleszczewie dla celów rekreacyjnych, w rozdziale 
90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg zwiększono środki o 20.000zł na naprawy 
uszkodzonych słupów oświetleniowych, w rozdziale 90017 Zakłady Komunalne 
wprowadzono środki na zakup zamiatarki 51.000zł i bud dla psów 16.000zł. W treści uchwały 
w § 2 ust. 2 pkt. 3 skorygowano zapis dotyczący wcześniejszych zmian tj. na wydatki bieżące 
68.381,46zł i 5.795zł na wydatki majątkowe. Zmiana z bieżącej uchwały dotyczy kwoty 
35.436zł. Łącznie w treści uchwały zwiększenie dotyczy kwoty 103.817,46zł.  

Pan Wójt wyjaśnił, że zamiatarka służyła będzie również do odśnieżania chodników     
i stosowania solanki płynnej. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały Nr XXXII/242/2013 w sprawie wystąpienia ze Stowarzyszenia 
Lokalna Grupa Działania „Światowid” przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz 
poinformowała, że dnia 3.07.2008r. Rada Gminy Kleszczewo Uchwałą nr XXI/146/2008 
podjęła decyzję o przystąpieniu Gminy Kleszczewo do Lokalnej Grupy Działania 
Stowarzyszenie Światowid. Zgodnie ze Statutem Stowarzyszenia „Światowid” obejmującym 
zmiany uchwalone na Walnym Zgromadzeniu Członków Stowarzyszenia Światowid w dniu 
12 lutego 2013r., § 16 ust. 1 pkt.1 Ustanie członkostwa w Stowarzyszeniu następuje w razie: 
rezygnacji z członkostwa zgłoszonej na piśmie Zarządowi. W dniu 26.06.3013r.  Rada Gminy 
Kleszczewo Uchwałą Nr XXXI/231/2013 wyraziła wolę przystąpienia przez Gminę 
Kleszczewo do Stowarzyszenia pod nazwą Lokalna Grupa Działania „Trakt Piastów”                  
z siedzibą w Łubowie, w charakterze członka zwyczajnego. Po podjęciu w/w uchwały 
wpłynęło pismo ze Stowarzyszenia Światowid  wzywające Gminę do usunięcia naruszenia 
prawa. Zdaniem Stowarzyszenia Światowid Gmina nie może być członkiem dwóch 
Lokalnych Grup Działania – bowiem skutkować to może rozwiązaniem umowy                           
na dofinansowanie podpisanej przez Urząd Marszałkowski. Stowarzyszenie Światowid  
wezwało Gminę do uchylenia podjętej uchwały o przystąpieniu do LGD Trakt Piastów lub  
podjęcia uchwały o wystąpieniu ze Stowarzyszenia Światowid. 

Zgodnie z przepisami Gmina może być członkiem jedynie jednego stowarzyszenia 
będącego Lokalną Grupą Działania. Nie oznacza to jednak braku możliwości wyrażenia woli 
przystąpienia do innego LGD, a już zwłaszcza w sytuacji, w której stowarzyszenie to jeszcze 
nie powstało, bowiem nie odbyło się zebranie założycielskie, a LGD nie zostało wpisane                   

 



do KRS, tak więc członkostwo Gminy w LGD „Światowid” nie stanowiło przeszkody                       
do podjęcia takiej uchwały. 

Nie można się zgodzić również ze stwierdzeniem, że może zostać rozwiązana umowa 
pomiędzy Stowarzyszeniem Światowid, a Urzędem Marszałkowskim, bowiem zgodnie z jej 
brzmieniem, „w przypadku wystąpienia Gminy z LGD, zmianie nie ulega obszar realizacji 
LSR oraz wysokość środków przyznanych danej LGD z tytułu członkostwa tej Gminy                     
w LGD”.  
 Mając jednak  na uwadze obawy Stowarzyszenia „Światowid” w zakresie powstania 
komplikacji prawnych dla realizacji LSR,  proponowany jest projekt uchwały o wystąpieniu 
ze Stowarzyszenia Światowid. 

Pan Wójt dodał, że gmina zwróciła się do Urzędu Marszałkowskiego                               
o sprecyzowanie konsekwencji wystąpienia ze Stowarzyszenia „Światowid”. Uzyskana 
odpowiedź zawiera zapewnienie, że Program LEADER nadal będzie realizowany                          
na dotychczasowym terenie, nadal można więc składać wnioski o dofinansowanie 
przedsięwzięć. Nie trzeba być bowiem członkiem Stowarzyszenia „Światowid”,                         
aby korzystać ze środków Programu LEADER. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
Radny Drzewiecki zasygnalizował pogarszający się jego zdaniem stan bezpieczeństwa                

w Tulcach. 
Pan Wójt wyjaśnił, że od 1 września obsada policyjna zwiększy się do 6 policjantów, 

w czym upatrywać należy szansę na skuteczniejsze zabezpieczenie terenu gminy. 
Radny Łukasz Szymczak zgłosił zły stan nawierzchni ulicy Pocztowej w Tulcach. 
Pan Wójt stwierdził, że powinna ona być całkowicie przebudowana natomiast środki 

finansowe pozwalają jedynie na doraźne naprawy. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem dalszych pytań 
Przewodnicząca Ratajczak zakończyła posiedzenie komisji o godz. 13:40. 

 
 
Protokołowała:      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska        
         Katarzyna Ratajczak 

 



Protokół ze wspólnego posiedzenia 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska,  

Komisji Finansowo – Gospodarczej oraz Komisji Oświaty i Kultury 
w dniu 27 sierpnia 2013r. 

 
 

 Posiedzenie otworzyła o godzinie 9:10 Pani Katarzyna Ratajczak, która powitała 
przybyłych członków komisji i pracowników urzędu gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Katarzyna Ratajczak 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Krzysztof Socha 
Sławomir Urbaniak 
Maria Wilczyk 
Aleksandra Wojciechowska 
oraz 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 
Barbara Błoch – Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Przygotowanie szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2013/2014 – komisja 
objazdowa. 
2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad.1 

W pierwszej części posiedzenia komisja przeprowadziła wizytację szkół na terenie 
gminy. 

 Przygotowanie Zespołu Szkół w Tulcach do nowego roku szkolnego omówił 
Dyrektor Stachowiak. Prezentując placówkę Dyrektor zwrócił uwagę na wykonanie 
następujących prac : 
Ø malowanie szkoły tj. korytarza do świetlicy i hali sportowej, świetlicy i zaplecza, oraz 

klatki schodowej i sali nr 7, 
Ø zakup 4 zestawów komputerowych z biurkami i krzesłami do pracowni internetowej, 
Ø wymianę okablowania w pracowni językowej, 
Ø zakup 20 szafek ubraniowych dla uczniów, 
Ø wykonanie bezpośredniego przejścia na place zabaw w przedszkolu. 

Ponadto  Dyrektor poinformował o : 
Ø wprowadzeniu dziennika elektronicznego w klasach IV – VI i gimnazjum jako 

jedynego obowiązującego, 
Ø przystąpieniu szkoły do programu Comenius. 

 



Radny Drzewiecki zapytał czy zestawy komputerowe zakupiono ze środków własnych 
czy też ufundowane zostały przez sponsorów? 

Dyrektor Stachowiak wyjaśnił, że pieniądze pochodziły z obu tych źródeł. 
Radna Wilczyk zapytała czy sala językowa posiada wystarczającą ilość stanowisk            

dla całej klasy? 
Dyrektor Stachowiak odpowiedział, że w przypadku zajęć językowych uczniowie 

jednej klasy dzieleni są na 2 grupy. 
Dyrektor Stachowiak poinformował także, że zgodnie z wytycznymi sanepidu                 

do pracowni komputerowej zakupione zostały rolety.  
Członkowie komisji uznali za konieczne wykonanie stopnia przy wyjściu na plac 

zabaw. Dyrektor zwrócił natomiast uwagę na dobre rozwiązanie jakim było wstawienie furtki 
łączącej place zabaw. Po obejrzeniu gmachu szkoły w Tulcach komisja udała się do Zimina. 

Prezentacji Szkoły Podstawowej w Ziminie dokonał Dyrektor Mis. Dyrektor pokazał 
radnym nowe zabezpieczenie klatki schodowej, oraz zabudowę kaloryferów. Poinformował                  
o przeniesienie sekretariatu szkoły do pomieszczenia ze światłem dziennym – wcześniej 
wymóg ten nie był spełniony. Dyrektor prezentując pracownię komputerową zwrócił uwagę 
na konieczność wymiany znajdującego się tam sprzętu, który liczy sobie ponad 10 lat. 
Oprowadzając komisję po pomieszczeniach przedszkolnych Dyrektor nadmienił,                     
że w nowym roku szkolnym jest pełne obłożenie grup przedszkolnych. Zerówka liczy               
16 dzieci i jest to maksymalna dopuszczalna liczba dzieci biorąc pod uwagę wielkość  
pomieszczenia, które mają one do dyspozycji.  

Kolejną placówką zlustrowaną przez komisję był Zespół Szkół w Kleszczewie. 
Dyrektor Socha poinformowała, że w okresie wakacyjnym:  
Ø zaadaptowano pomieszczenie kawiarenki na dodatkową salę, 
Ø dodatkową salę pozyskano także dzięki przestawieniu ścianki działowej pomiędzy 

pomieszczeniami 37 i 38 na ostatnim piętrze budynku szkoły w nowym skrzydle, 
Ø zakupiono drzwi do nowych sal, 
Ø wymieniono główną rozdzielnię prądu w gabinecie nauczycieli wychowania 

fizycznego. 
Dyrektor Socha podkreśliła, że dzięki nowym klasom szkoła będzie nadal pracowała  

w systemie jednozmianowym. 
Pan Wójt zwrócił uwagę na konieczność zabezpieczenia metalowych narożników 

schodów w sali pięciolatków. 
 Dyrektor Socha poinformowała także o prawdopodobnej konieczności wykonania 

ekspertyzy technicznej jednej ze ścian, która notorycznie pęka. 
 Po zwiedzeniu sal lekcyjnych, członkowie komisji udali się na poddasze, aby ocenić 

stan dachu placówki.  
Po zakończeniu części objazdowej członkowie komisji w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy rozpoczęli drugą część posiedzenia – sprawy bieżące wynikające z działalności 
gminy.  
 
Ad.2 

W sprawach bieżących wynikających z działalności gminy przedstawione zostały 
następujące projekty uchwał: 

Ø Projekt uchwały Nr XXXII/237/2013 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kleszczewo dla terenów we wschodniej części gminy przedstawiła 
Pani Błoch. Pani Błoch poinformowała, że przedmiotem niniejszej uchwały jest zmiana 
zakresu prac objętych opracowaniem planistycznym. Pierwotnie uchwałę podjęto w celu 

 



wprowadzenia do Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kleszczewo terenu złoża gazu ziemnego (na wniosek firmy FX ENERGY Poland           
Sp. z o. o.) oraz wyznaczenia terenów przeznaczonych do realizacji elektrowni wiatrowych 
(na wniosek firmy GEO RENEWABLES S.A.). W toku realizacji procedury planistycznej                
do Urzędu Gminy w Kleszczewie wpłynęło pismo firmy FX ENERGY Poland Sp. z o. o.             
z prośbą o wycofanie wniosku w sprawie zmiany studium, dotyczącej wprowadzenia do ww. 
dokumentu terenu złoża gazu ziemnego oraz o odstąpienie od opracowywania projektu 
zmiany studium w przedmiotowym zakresie. Mając na uwadze powyższe, procedura zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo 
będzie dotyczyła wyłącznie wprowadzenia do dokumentu terenów przeznaczonych pod 
budowę siłowni wiatrowych. Tym samym zmiana nie dotyczy obecnie wykreślonych 
obrębów Kleszczewo i Poklatki, a ze względu na zmianę dotyczącą jedynie wprowadzenia             
do studium terenów przeznaczonych dla realizacji siłowni wiatrowych traci sens zapis                
§ 1  ust. 3 zmienianej uchwały, mówiący o możliwości realizacji procedury zmiany Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego w dwóch odrębnych 
postanowieniach. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały Nr XXXII/238/2013 w sprawie nadania nazw ulicom                            
w miejscowościach Gowarzewo i Kleszczewo przedstawiła Pani Błoch. Pani Błoch 
poinformowała, że podejmowanie uchwał w sprawach nazw ulic będących drogami 
publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 13 ustawy z dnia               
8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, należy do właściwości Rady Gminy. Ulice opisane 
w § 1 i 2 uchwały są drogami wewnętrznymi, a ulica opisana w § 3 uchwały jest drogą 
publiczną. Właściciele terenów, na których zlokalizowane są drogi wewnętrzne złożyli 
wnioski o nadanie nazw ulicom.   

Radna Ratajczak wyszła z propozycją, aby nazewnictwo nowych ulic zaczerpnąć            
od nazw gatunków ptaków. 

Wśród propozycji zawartych w projekcie uchwały akceptację radnych uzyskały 
nazwy: Stawowa, Rolna i Tymiankowa. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały.  
 

Ø Projekt uchwały Nr XXXII/239/2013 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 
przetargu nieograniczonego nieruchomości położonych w Krzyżownikach przedstawiła Pani 
Błoch. Pani Błoch poinformowała, że do właściwości Rady Gminy należy podejmowanie 
uchwał w sprawach majątkowych gminy, w tym uchwał dotyczących zbycia nieruchomości 
mienia komunalnego. Zgodnie z art. 37 ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościami, 
nieruchomości mienia komunalnego zbywane są w drodze przetargu. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

Ø Projekt uchwały Nr XXXII/240/2013 w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego 
zadania publicznego w zakresie zarządzania drogami publicznymi przedstawił Pan Wójt. Pan 
Wójt poinformował, że zgodnie z art. 19 ust. 4 ustawy z dnia 21 marca 1985r. o drogach 
publicznych zarządzanie drogami publicznymi może być przekazywane między zarządcami  
w trybie porozumienia, regulującego w szczególności wzajemne rozliczenia finansowe. 
Zadanie publiczne „wykonanie projektu budowy chodnika w odcinku drogi powiatowej              
nr 2447P od skrzyżowania z drogą wojewódzką 434 w miejscowości Śródka, o długości 
380mb” związane jest z poprawą bezpieczeństwa pieszych i innych użytkowników ruchu. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

 



Ø Projekt uchwały Nr XXXII/241/2013 w sprawie zmiany budżetu na 2013r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że po stronie dochodów 
wprowadzono zmianę planu na podstawie aktualnie wykonanego budżetu. W dziale 801 
Oświata i wychowanie wprowadzono po stronie dochodów i wydatków środki na realizację 
drugiego etapu projektu „Uczcie się przez całe życie” Comenius realizowanego przez Zespół 
Szkół w Tulcach. W dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo zaplanowano 46.500zł na budowę 
odcinka kanalizacji deszczowej w Gowarzewie. W dziale 600 transport i łączność zwiększono 
o 7.000 zł środki na budowę odcinka kanalizacji deszczowej w Gowarzewie. W dziale 630 
Turystyka plan zmniejszono o 18.820zł z uwagi na brak unijnego dofinansowania do projektu 
– rozwój infrastruktury turystycznej. W dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa z uwagi               
na brak możliwości uzyskania dofinansowania na modernizację budynków przeniesiono plan 
w wysokości 60.000zł na inne zadania. W dziale 710 Działalność usługowa zmniejszono plan 
o 15.000zł na podstawie aktualnego wykonania budżetu. W dziale 851 Ochrona zdrowia 
zwiększono plan o 4.400zł na podstawie wniesionych opłat od rodziców                                
na zagospodarowanie czasu wolnego dla dzieci. W dziale 900 Gospodarka komunalna                  
i ochrona środowiska, w rozdziale 90002 Gospodarka odpadami zmniejszono o 7.000zł plan 
na usuwanie wyrobów zawierających azbest, w rozdziale 90004 Utrzymanie zieleni 
wprowadzono 19.641zł na zwrot otrzymanego dofinansowania wraz z odsetkami                        
na zagospodarowanie terenu parku w Kleszczewie dla celów rekreacyjnych, w rozdziale 
90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg zwiększono środki o 20.000zł na naprawy 
uszkodzonych słupów oświetleniowych, w rozdziale 90017 Zakłady Komunalne 
wprowadzono środki na zakup zamiatarki 51.000zł i bud dla psów 16.000zł. W treści uchwały 
w § 2 ust. 2 pkt. 3 skorygowano zapis dotyczący wcześniejszych zmian tj. na wydatki bieżące 
68.381,46zł i 5.795zł na wydatki majątkowe. Zmiana z bieżącej uchwały dotyczy kwoty 
35.436zł. Łącznie w treści uchwały zwiększenie dotyczy kwoty 103.817,46zł.  

Pan Wójt wyjaśnił, że zamiatarka służyła będzie również do odśnieżania chodników     
i stosowania solanki płynnej. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały Nr XXXII/242/2013 w sprawie wystąpienia ze Stowarzyszenia 
Lokalna Grupa Działania „Światowid” przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz 
poinformowała, że dnia 3.07.2008r. Rada Gminy Kleszczewo Uchwałą nr XXI/146/2008 
podjęła decyzję o przystąpieniu Gminy Kleszczewo do Lokalnej Grupy Działania 
Stowarzyszenie Światowid. Zgodnie ze Statutem Stowarzyszenia „Światowid” obejmującym 
zmiany uchwalone na Walnym Zgromadzeniu Członków Stowarzyszenia Światowid w dniu 
12 lutego 2013r., § 16 ust. 1 pkt.1 Ustanie członkostwa w Stowarzyszeniu następuje w razie: 
rezygnacji z członkostwa zgłoszonej na piśmie Zarządowi. W dniu 26.06.3013r.  Rada Gminy 
Kleszczewo Uchwałą Nr XXXI/231/2013 wyraziła wolę przystąpienia przez Gminę 
Kleszczewo do Stowarzyszenia pod nazwą Lokalna Grupa Działania „Trakt Piastów”                  
z siedzibą w Łubowie, w charakterze członka zwyczajnego. Po podjęciu w/w uchwały 
wpłynęło pismo ze Stowarzyszenia Światowid  wzywające Gminę do usunięcia naruszenia 
prawa. Zdaniem Stowarzyszenia Światowid Gmina nie może być członkiem dwóch 
Lokalnych Grup Działania – bowiem skutkować to może rozwiązaniem umowy                           
na dofinansowanie podpisanej przez Urząd Marszałkowski. Stowarzyszenie Światowid  
wezwało Gminę do uchylenia podjętej uchwały o przystąpieniu do LGD Trakt Piastów lub  
podjęcia uchwały o wystąpieniu ze Stowarzyszenia Światowid. 

Zgodnie z przepisami Gmina może być członkiem jedynie jednego stowarzyszenia 
będącego Lokalną Grupą Działania. Nie oznacza to jednak braku możliwości wyrażenia woli 
przystąpienia do innego LGD, a już zwłaszcza w sytuacji, w której stowarzyszenie to jeszcze 
nie powstało, bowiem nie odbyło się zebranie założycielskie, a LGD nie zostało wpisane                   

 



do KRS, tak więc członkostwo Gminy w LGD „Światowid” nie stanowiło przeszkody                       
do podjęcia takiej uchwały. 

Nie można się zgodzić również ze stwierdzeniem, że może zostać rozwiązana umowa 
pomiędzy Stowarzyszeniem Światowid, a Urzędem Marszałkowskim, bowiem zgodnie z jej 
brzmieniem, „w przypadku wystąpienia Gminy z LGD, zmianie nie ulega obszar realizacji 
LSR oraz wysokość środków przyznanych danej LGD z tytułu członkostwa tej Gminy                     
w LGD”.  
 Mając jednak  na uwadze obawy Stowarzyszenia „Światowid” w zakresie powstania 
komplikacji prawnych dla realizacji LSR,  proponowany jest projekt uchwały o wystąpieniu 
ze Stowarzyszenia Światowid. 

Pan Wójt dodał, że gmina zwróciła się do Urzędu Marszałkowskiego                               
o sprecyzowanie konsekwencji wystąpienia ze Stowarzyszenia „Światowid”. Uzyskana 
odpowiedź zawiera zapewnienie, że Program LEADER nadal będzie realizowany                          
na dotychczasowym terenie, nadal można więc składać wnioski o dofinansowanie 
przedsięwzięć. Nie trzeba być bowiem członkiem Stowarzyszenia „Światowid”,                         
aby korzystać ze środków Programu LEADER. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
Radny Drzewiecki zasygnalizował pogarszający się jego zdaniem stan bezpieczeństwa                

w Tulcach. 
Pan Wójt wyjaśnił, że od 1 września obsada policyjna zwiększy się do 6 policjantów, 

w czym upatrywać należy szansę na skuteczniejsze zabezpieczenie terenu gminy. 
Radny Łukasz Szymczak zgłosił zły stan nawierzchni ulicy Pocztowej w Tulcach. 
Pan Wójt stwierdził, że powinna ona być całkowicie przebudowana natomiast środki 

finansowe pozwalają jedynie na doraźne naprawy. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem dalszych pytań 
Przewodnicząca Ratajczak zakończyła posiedzenie komisji o godz. 13:40. 

 
 
Protokołowała:      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska        
         Katarzyna Ratajczak 

 


